
   

Algemene politieke beschouwingen bij de Kadernota 2009  

Voorzitter!   

Heeft u de Volkskrant van zaterdag jl. gelezen? Daar stond een column in over Ashraf 
Ramzy, een Amstelvener met Egyptische roots. Ik had gisteren met hem lunch. Hij leert 
mensen en bedrijven hoe ze hun verhaal moeten vertellen. Verhalen, zegt hij, vertellen 
wie je bent. Ieder mens is een verhaal, elk bedrijf, elke organisatie is een verhaal. En wie 
het krachtigste verhaal vertelt, die verkoopt. Voorzitter, wat dat betreft is het vandaag 
één grote verhalenwedstrijd. Wie gelooft er vandaag het heiligst in zijn eigen verhaal? 
Wie verkoopt het beste? Ik heb zojuist al heel wat leuke, ontroerende verhalen gehoord. 
Het verhaal dat je vertelt is je identiteit, zegt Ramzy. Je schrijft het met je karakter en 
vertelt het met je daden.   

Ik ga u het verhaal vertellen over hoe de ChristenUnie Amstelveen ziet. U zult daaruit 
onze identiteit proeven. Ik richt mij vandaag kort op een stuk van onze identiteit; 
namelijk vrijheid. De christelijk-sociale politiek gaat uit van vrijheid. De islam zegt: 
Onderwerp! Maar Jezus zegt: Kies. Je mag echt zelf kiezen. Je mag bij Hem komen maar 
je mag Hem ook verwerpen. Alle vrijheid. Hij zal niemand ooit dwingen. Alle vrijheid om 
te kiezen voor goed of kwaad was al vanaf het prille begin in het paradijs. Vrijheid is een 
touw: Je kan het gebruiken om naar de hemel te klimmen. Maar je kan het ook 
gebruiken om jezelf op te knopen.   

Vrijheid geeft ook deze kleine partij het recht om ons te mogen onderscheiden. Dat bent 
u vast met mij eens. De ChristenUnie mag zich onderscheiden. Wij mogen de Bijbel als 
uitgangspunt nemen. Wij onderscheiden ons als partij omdat wij van God én van de 
mensen houden. Het is de liefde die ons dringt. Een curve die hemelshoog schiet.   

Terug naar Amstelveen. Wat is volgens de ChristenUnie het verhaal van Amstelveen?   

In onze stad is veel om dankbaar voor te zijn. Wij genieten welvaart, een groene 
omgeving, onderwijs, mobiliteit, werk, sport, ontspanning, cultuur. We zitten op 10 
minuten van Amsterdam en ook van Schiphol. We hebben de lusten van een grote stad, 
maar niet de lasten. We hebben oases van groen. We hebben een hoog opgeleide 
bevolking. Er is volop werkgelegenheid. Maar we zijn er nog niet. De ChristenUnie stipt 
een aantal ontwikkelingen aan.   

Allereerst: Bereikbaarheid en mobiliteit. De ChristenUnie ziet Amstelveen dichtslibben 
met gemotoriseerd verkeer. We maken ons zorgen om de Beneluxbaan die steeds 
drukker wordt. Dit in combinatie met de ontwikkelingen rondom de N201.  Wij zijn 
fervent voorstander van de blije fietser, ik kan het u niet genoeg benadrukken. Wat dat 
betreft zijn wij blij met het voorstel van Groenlinks om geld in te zetten voor het verder 
ontwikkelen van het Fietsplan.   

Dan de ontwikkelingen rondom de A9. Het is natuurlijk een fantastisch verhaal dat deze 
in de grond komt (wij kunnen ons geluk niet op), maar de ChristenUnie wil ervoor waken 
dat we dan bovenop de A9 weer een brede weg (pardon, boulevard) aanleggen. Zijn we 
een vervuilende weg kwijt, komt er gewoon een andere weg bovenop. Dat is niet onze 
visie, voorzitter. Wat de afslag betreft: Van diverse kanten (burgers, ondernemers) 
vernam ik ook dat we de huidige afslag A9 bij het centrum moeten blijven. Al kost dat 
miljoenen.  

Kom ik vanzelf op ondernemerschap. Dit gebouw, hier aan de Poel, dat moeten we 
teruggeven aan de bevolking. Ons voorstel is om hier een bedrijvenverzamelgebouw te 



ontwikkelen. Dit moet een thuishaven worden voor beginnende, zelfstandige 
ondernemers, de initiatiefrijkerds onder ons. Koester deze mensen, al was het maar in 
het kader van City marketing. Zij zullen over een aantal jaren zorgen voor nieuwe 
werkgelegenheid. De consequentie is dat het gemeentehuis zal verhuizen naar het 
KPMG-gebouw. Centraal gelegen, goed bereikbaar, ideaal.   

Ondernemerschap, dan denk ik ook aan de horeca. We hebben slechts een klein aantal 
goede restaurants in Amstelveen. En, o, ja, een strip aan de Amstel, of was dat nou van 
Ouderkerk? Voorzitter, ik stel voor: laten we dat voortaan Amstelveen aan de Amstel 
noemen. Het is onze parel en laat die parel schitteren in ons juwelendoosje en niet in die 
van Ouder-Amstel.   

Persoonlijke ontplooiing.  
Ik zoom in op 2 punten kunst en sport.   

Eerst kunst of zo u wilt, cultuur.   
De ChristenUnie is liefhebber van kunst. Het is een uiting van schoonheid en welvaart en 
het verbindt mensen onderling aan elkaar. In ons verkiezingsprogramma uit 2006 staat 
het volgende: “Het gemeentebestuur dient de ‘bereikbaarheid’ van kunst- en 
cultuuruitingen te bevorderen. Dat betekent niet dat de overheid deze sector financieel 
moet onderhouden. Eigen bijdragen en eigen (financieel haalbare) initiatieven zijn 
daarom het uitgangspunt. Het jarenlang subsidiëren (…) moet volgens de ChristenUnie 
voorkomen worden.”  
Het Van der Togt is een prachtig museum. Iets om trots op te zijn. Om te koesteren. 
Maar belangrijker: het voldoet aan onze doelstelling in ons verkiezingsprogramma. Het 
museum is geheel zelfstandig en leeft van giften en toegangsgelden. Het vragen van een 
eenmalige

 

bijdrage (ik benadruk: eenmalig) om het werk van Pieter de Monchy te 
exposeren is dan ook akkoord. Wel willen wij weten hoe het zit met de huurders die er nu 
nog in zitten.   

Voorts wordt er verzocht om 325.000 euro voor kunst in de openbare ruimte. Akkoord. 
Nu we het toch over kunst in de openbare ruimte hebben: wij missen vaak bij dergelijke 
uitingen een bordje met daarop de naam van het werk, de kunstenaar en een jaartal. Om 
die reden dien ik de volgende motie in:    

MOTIE kunst openbare ruimte    

De raad van de gemeente Amstelveen, in vergadering bijeen op woensdag 25 juni 2008, 
behandelende het raadsvoorstel 50, zijnde de Kadernota,   

Overwegende dat   

 

Amstelveen rijk is aan kunstuitingen in de openbare ruimte;  

 

Bij veel kunstuitingen niet staat aangegeven wanneer en door wie de kunstuiting 
is gemaakt en welke naam c.q. titel het draagt;  

 

Kunst in de openbare ruimte bedoeld is voor Amstelveense burgers en passanten;  

 

Thans in de Kadernota (p. 19) een budget van 325.000 euro is opgenomen voor 
kunst openbare ruimte in de wijken WWWZO/WWZW; 

 

Niet alleen daar, maar om geleidelijk in heel Amstelveen, bij kunstuitingen aan te 
geven door wie en wanneer het is gemaakt en welke naam c.q. titel het draagt;  

Roept het college op  

 

Dat bij zoveel mogelijk kunstuitingen in de openbare ruimte door of van de 
gemeente in de directe nabijheid van die kunstuiting wordt aangegeven door wie 
en wanneer de kunstuiting is gemaakt en welke naam c.q. titel het draagt; 



 

En verzoekt het College van Burgemeester & Wethouders daarnaar te handelen.  

En gaat over tot de orde van de dag,  

Ingediend door:     

J.A. Koops-Scheele  
ChristenUnie  
***********************************************************************  

Sport  
Voorzitter, wij maken ons nog steeds zorgen over de toegang van mensen met een 
minimuminkomen, en met name hun kinderen, tot sport, muziek en cultuur. Juist het 
zelf maken van muziek en cultuur en het zelf beoefenen van sport is een mega uitgave 
als je een minimuminkomen hebt. Het gaat dan echt om honderden euro’s per jaar per 
kind. Het gaat hier om de ontplooiingsmogelijkheden van kinderen en mensen. De 
gemeente moet dat zoveel mogelijk bijspijkeren, in het belang van het kind. De 
ChristenUnie heeft daar vorig jaar ook al op gewezen. Ik hoor graag van de andere 
partijen wat die daar vinden, want dan zouden we een keer gezamenlijk daar stappen in 
kunnen nemen.  

Wij zijn groot voorstander van breedtesport én topsport. Het voorstel in de Kadernota om 
de SAS structureel een ton zelf te laten ophoesten (dmv verhoging van contributies) 
komt zeker niet uit onze koker. Uit de commissiebespreking bleek dat alle partijen dit 
niet appreciëren. Ik verwacht dan ook dat het amendement dat vandaag daarover wordt 
ingediend raadsbrede ondersteuning zal hebben.   

Of de topsporthal er komt, wordt ook een spannend verhaal. Wij zien het voorlopig niet 
gebeuren, te meer daar er nog steeds geen Stichting Topsport is opgericht, hetgeen de 
wethouder zonder enige schroom of excuus meedeelde op de laatste 
commissievergadering B&S. Maar ik mag toch aannemen dat ze na onze hoge 
wenkbrauwen inmiddels in flinke draf naar een notaris is gerend én een zoektocht heeft 
uitgezet naar die topsportmanager (die heel Amstelveen in vuur en vlam gaat zetten voor 
topsport).   

Ten slotte nog een woordje over de BOS-projecten. GA ZO DOOR! Gemeente, SAS, doe 
dat vooral. Wij zijn daar laaiend enthousiast over.   

Maatschappelijke participatie.  
Wij pleiten voor ondersteuning van allen die hulp of stimulering behoeven. We wachten 
op wethouder Groot of er nog ruimte is voor meer vergoeding van de premie 
ziektenkostenverzekering voor mensen met een minimum inkomen.   

Als we het hebben over mensen met een minimuminkomen, bereiken we ze  allemaal? Is 
onze gemeentelijke detective hun al op het spoor gekomen? We kunnen mooie 
regelingen maken, maar als we de minima niet bereiken, schieten we weinig op.   

De regio-taxi’s, voorzitter, hoe staat het daarmee?   

Een grote doorn in ons oog is de uitermate zorgwekkende wachtlijst voor kinderopvang. 
1000 kinderen die wachten. Groenlinks heeft er ook al op gewezen, afgelopen jaar. 
Voorzitter, daar moeten we iets aan doen. Zo snel mogelijk. Ik ken iemand die een 
kavel zoekt in Amstelveen om een woning te bouwen, maar toen zij hoorde van de 
problemen alhier met de kinderopvang, wil zij hier niet meer wonen. U ziet, die wachtlijst 
heeft zelfs effect op onze city marketing.  



 

De Centra voor Jeugd en Gezin. Voorzitter, hoe staat het daar mee? Gaan we januari 
2009 halen? En waar komt de eerste, in Noord of in Zuid? Hoe gaat het met het Jeugd 
Interventie Team, werkt dat? De gezinscoaches, komt dat van de grond?   

Wat jeugd betreft, wil de ChristenUnie ook groots inzetten op scholing, op het bereiken 
van voldoende startkwalificaties. De toekomst is van de jeugd, maar zorg dat ze die 
toekomst kunnen grijpen doordat ze een goede startkwalificatie hebben.   

Dan ons verhaal over de jongerencentra  
Voorzitter, wij willen graag drugsvrije jongerencentra “in de nabije toekomst”. Dat 
betekent binnen een jaar. Het gaat ons om het welbevinden, gezondheid en de toekomst 
van jongeren, ook van de jongere generatie die nog niet verslaafd is. Daarom hoopt de 
ChristenUnie dat de wethouder zich oprecht zal inzetten voor drugsvrije jongerencentra, 
zodat de jongerencentra ook veilig en aantrekkelijk worden voor groepen jongeren die 
geen probleemgevallen zijn. En let wel, dan hebben we het over 90% van de jongeren. 
De ChristenUnie wil zeker niet sec een verbod. Je moet vooral uitleggen waarom en dat 
moet uitgebreid en met veel aandacht. En je moet de jongerenwerkers meekrijgen. We 
dienen daarover de volgende motie in:    

***********************************************************************          

MOTIE drugsvrije jongerencentra  

De raad van de gemeente Amstelveen, in vergadering bijeen op woensdag 25 juni 2008, 
behandelende het raadsvoorstel 50, zijnde Kadernota 2009  

Overwegende dat  

 

Op dit moment in tiener- en jongerencentra het gebruik van softdrugs door 
jongeren is toegestaan; 

 

Softdrugs een verdovend middel is dat de gezondheid, sociale ontwikkeling en de 
toekomst van een jongere ernstig bedreigt; 

 

Tegenwoordig het THC-gehalte in softdrugs steeds hoger wordt waarmee het 
onderscheid tussen soft- en harddrugs vervaagt; 

 

De gemeente alles op alles moet zetten om de jongerencentra drugsvrij te 
krijgen;  

 

Dit gerealiseerd kan worden door verscherping van de huisregels enerzijds, maar 
ook door anderzijds veelvuldige en intensieve voorlichting te geven binnen een 
jongerencentrum, bijvoorbeeld door peer educators en speciale avonden;   

 

Dat gelegenheid moet worden gegeven aan de uitvoeringsinstantie(s) om zich en 
de jongeren daarop voor te bereiden;    

En verzoekt het College van Burgemeester & Wethouders   

 

te bewerkstelligen dat het softdrugsgebruik vanaf dit moment zoveel als mogelijk 
wordt ontmoedigd en het ertoe te leiden dat in de nabije toekomst de tiener- en 



jongerencentra zoveel mogelijk drugsvrij zijn, alsmede de commissie daarover te 
rapporteren.  

En gaat over tot de orde van de dag,  

Ingediend door:   

Jacqueline Koops-Scheele (ChristenUnie)   …  

Marga van Herteryck (CDA)      …  

Herbert Raat (VVD)       … 
*********************************************************************** 


